
Kiili valla arengukava ja eelarvestrateegia 2018-2021 avaliku arutelu 
protokoll

Kiili Gümnaasiumi auditoorium, 06.09.2017, algus kell 18.00, lõpp 19.15. 

Osalejad: Aimur Liiva, Mikk Rannik, Mihkel Rebane, Erki Arakas 

1. Aimur Liiva tutvustas laekunud parandusettepanekuid, parandusettepanekute tegija 
Mihkel Rebane kommenteeris oma esitatud kolme ettepanekut seoses Kiili kooli 
puudutava peatükiga ning tutvustas tulevikuplaane seoses gümnaasiumi uue õppekava
koostamisega. Kohalolnud nõustusid parandusettepanekutega. 

2. Vallavalitsuse esitatud ja uue üldplaneeringu algatamist puudutav parandusettepanek 
planeeringu peatükis (selle lõigu eemaldamine tekstist) leidis samuti toetust. 

3. Aimur Liiva tutvustas Vallavalitsuse poolt Eelarvestrateegia lõppu lisatud tabelit, mis 
käsitleb ajalist perspektiivi probleemsete teede ja tänavate asfalteerimise ja mustkatte 
alla viimise osas. Kohalolnud nõustusid Vallavalitsuse poolt välja pakutud üldise 
nägemusega. 

4. Muud küsimused – arutleti vabas vormis oluliste teemade üle nagu rahvastiku kasvu 
perspektiiv, kaugküte, ÜVK ja kooli perspektiivid. 

5. Erki Arakas andis info, et Arengukava ja Eelarvestrateegia on osades teistes valdades 
eraldi dokumendid ja sellel on teatud eeliseid. Kas ka Kiilis võiks antud variandile üle
minna, peab arutama ja otsustama volikogu (komisjonid). 

6. Kohalolnud tunnevad muret vähese huvi pärast, mis vallaelu sisuliselt määravale 
dokumendile on osaks saanud nii volikogu liikmete kui ka laiema üldsuse poolt. 

7. Avalikul arutelul osalenud soovitavad saata dokumendi volikokku teisele lugemisele 
vastu võtmiseks. 

Protokollija: Aimur Liiva 



Kiili valla arengukava ja eelarvestrateegia 2018-2021 

Muudatusettepanekute tabel: 

Nr. Ettepanek Esitaja VV seisukoht
1. Lisada tugevuste alla SWOT analüüsi 

juures: Haridusvõrk ja -korraldus (kool,
lasteaed, kunstide kool, noortekeskus, 
huviharidus, noortesport) on kõrgel 
tasemel ja kompaktne tervik. 

Mihkel Rebane Arvestatud

2. Muuta teise lõigu teist lauset kooli 
puudutavas peatükis järgnevalt: 
Ruutmeetrite põhjal oleks koolis ruumi 
ca 650 õpilasele, kuid 2015/16 
õppeaastal oli koolis 703 õpilast, 2016. 
aasta sügisel ca 760 õpilast ning 2017. 
aasta sügisel ca 800. Pikemas 
perspektiivis peaks koos 
gümnaasiumiklassidega õpilaste arv 
jääma 850 õpilase juurde, mis ületab 
selgelt tänase maja mahutavust.

Mihkel Rebane Arvestatud

3.
Lisada kooli peatüki juurde lõik: 
Gümnaasiumiosa säilitamine ja 
jätkamine nn täistsüklikoolina esitab 
koolile rea olulisi väljakutseid, millest 
olulisemad on gümnaasiumi õppekava 
arendamine ja mitmekesistamine ning 
erinevatele kooliastmetele sobiva 
õpikeskkonna ja õpikäsitluse 
arendamine. 

Mihkel Rebane Arvestatud

4. Võtta välja Planeerimistegevuse 
peatükist lause: Lähtuvalt eelnevast ja 
ka igapäevaselt ette tulevates 
praktilistest probleemidest kehtiva 
üldplaneeringu tõlgendamisel, on Kiili 
Vallavolikogu algatanud uue 
üldplaneeringu koostamise. Tulenevalt 
menetluse ajalisest raamistikust on selle
orienteeruv kehtestamise aeg 2019. 
aasta esimene pool. 

Kiili Vallavalitsus Arvestatud

5. Investeeringute järjekord teedesse ja 
tänavatesse, lisada eelarvestrateegiasse.

Kiili Vallavalitsus Arvestatud



Investeeringuettepanekud teedesse 2018-2022

Aasta Tee/tänav Meetod
2018 Nabala-Patika 0-2km Topeltpindamine
2018 Rätsepa tee põiktänavad Asfaltbetoon
2018 Luige aleviku tänavad (Tuule, Kivi jne) Topeltpindamine
2019 Tamme-Kangru Rajamine/topeltpindamine
2019 Nurmenuku tn Asfaltbetoon
2019 Kurna 2,6-3,6km Topeltpindamine
2020 Nabala-Patika 2-3km Topeltpindamine
2020 Luha-Salu 0-0,8km Topeltpindamine
2021 Nabala-Patika 3-5km Topeltpindamine
2022 Piissoo tee 0-1km Topeltpindamine
2022 Arusta tee 0-1km Topeltpindamine
2022 Siimu-Paali tee Topeltpindamine

Märkused: 

1. Kruuskattega teede olukorra parandamine toimub vastavalt vajadusele igal aastal, 
samuti väiksemate teelõikude pindamine vastavalt eelarvelistele võimalustele. 

2. Kanuti, Väljamäe põik ja Mõisaküla tänavate topeltpindamine toimub vahetult pärast 
ÜVK projekti realiseerimist orienteeruvalt aastal 2019. 


